
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-114/1 
Podgorica, 23.01.2023. godine

Z A P I S N I K

sa 341. sjednice Savjeta, održane 23. januara 2023. godine

Trista četrdeset i prva sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: 
SAEM) je počela u 9.10 sati.

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Edin Koljenović,
3. Rajko Todorović,
4. Prof. dr Andrijana Nikolić i
5. Milan Radović.

Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Sunčica Bakić -  direktorica, Jadranka 
Vojvodić -  pomoćnica direktora, Marina Mugoša-Lazarević -  savjetnica direktora za pravne 
poslove, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za odnose sa javnošću i opšte poslove, Đorđe 
Vujnović -  savjetnik direktora za međunarodne odnose i Ranka Novaković - sekretarka SAEM-a.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.

Rad sjednice pratili su mediji.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Zapisnici sa 336 -  340. sjednice;

2. Pravilnik o pravima i obavezama emitera tokom kampanje za izbore za Predsjednika Crne 

Gore, koji će biti održani 19. marta 2023. godine;

3. Istraživanje efekata raspodjele sredstava iz Fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti 

medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim elektronskim medijima za 2021. godinu;
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4. Priprema javnog konkursa za raspodjelu sredstava iz Fonda za podsticanje pluralizma i 

raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim elektronskim medijima za 

2022. godinu;

5. Zahtjev AEM za korišćenje sredstava iz rezervi;

6. Inicijativa „Nove M" za izmjenu Pravilnika o programskim standardima;

7. Lista kategorija registraturske građe AEM;

8. Aktivnosti oko dvadesetgodišnjice AEM;

9. Ponuda advokatske kancelarije "Vukmirović-Mišić";

10. Zahtjev Nikole Ivanovića i

11. Razno.

a. Zahtjev NVO "Euromost".

• Tačka 1: Zapisnici sa 336 -  340. sjednice 

Zaključci:

Usvojeni su zapisnici sa 336 -  340. sjednice.

• Tačka 2: Pravilnik o pravima i obavezama emitera tokom kampanje za izbore za 
Predsjednika Crne Gore, koji će biti održani 19. marta 2023. godine

SAEM je na prošloj sjednici usvojio Predlog pravilnika o pravima i obavezama emitera 
tokom kampanje za izbore za Predsjednika Crne Gore, koji će biti održani 19. marta 2023. godine. 
Predlog pravilnika je bio na javnoj raspravi do 20. januara. U toku javne rasprave nije pristigla ni 
jedna primjedba.

Zaključci:

Jednoglasno je usvojen Pravilnik o pravima i obavezama emitera tokom kampanje za izbore 
za za Predsjednika Crne Gore, koji će biti održani 19. marta 2023. godine. Pravilnik će biti 
objavljen na veb-sajtu AEM i u „Službenom listu Crne Gore".

• Tačka 3: Istraživanje efekata raspodjele sredstava iz Fonda za podsticanje 
pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim 
elektronskim medijima za 2021. godinu

Direktorica Sunčica Bakić je kazala da je jedna od najznačajnijih aktivnosti Agencije za 
elektronske medije propisana Zakonom o medijima jeste raspodjela sredstava iz Fonda za 
podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim 
elektronskim medijima. U cilju postizanja što većeg društvenog uticaja ove vrste podsticaja 
namijenjenog emiterima, samoregulatornim tijelima i konzumentima programskih sadržaja smatra 
značajnim da se sprovede istraživanje koje bi dalo podatke o efektima raspodjele sredstava iz 
Fonda za 2021.g. kao i način na koji javnost Crne Gore i korisnici Fonda percipiraju efekte 
raspodjele. S obzirom na kompleksnost istraživanja, u zavisnosti od grupe sa kojom se analiziraju 
efekti Fonda, potrebno je koristiti veći broj metodoloških pristupa i tehnika: metode ankete, fokus- 
grupe i dubinskih intervjua. Odgovarajuća metodologija bila bi odabrana u konsultacijama i po 
dogovoru sa agencijom koja sprovodi istraživanja. Istraživanje bi se baziralo na anonimnim
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odgovorima. Ukazala je da će se za angažovanje agencije za istraživanje sprovesti tenderska 
procedura.

Milan Radović je kazao da će ovo istraživanje dobra ideja koja će dati smjernice za buduće 
raspodjele sredstava i istraživanje treba da bude redovna praksa u AEM.

Rajko Todorović je kazao da je to dobra namjera i ideja, ali ne vidi pozitivne efekte 
istraživanja. Naglasio je da se treba bazirati na tome da se sredstva što kvalitetnije dodijele. 
Nadalje, predsjednik Branko Bošković ga je prekinuo kada je govorio o javnom servisu jer to nije 
tačka dnevnog reda, na šta je odgovorio da su članovi Branko Bošković i Milan Radović „Raonićevi 
pretorijanaci".

Prof. dr Andrijana Nikolić je saglasna da se uradi istraživanje kako bi se identifikovale 
emisije odnosno teme prepoznate kao najbolje za raspodjelu sredstava. Nadalje, zalaže se da se 
istraživanje objavi kao publikacija.

Edin Koljenović je pozdravio inicijativu i istraživanje vidi kao način da se fond popularizuje 
kako bi emiteri što bolje iskoristili fond.

Dr Branko Bošković smatra da je istraživanje dobra priprema u unapređenju raspodjele 
sredstava. Članovi SAEM-a su detaljno radili na pripremi za raspodjelu, posebno kada je u pitanju 
izmjena pravilnika kako bi omogućili da se sredstva iskoriste na najbolji način, kako u interesu 
emitera tako i javnosti.

Zaključak:

Daje se saglasnost da AEM uradi istraživanje o efektima raspodjele sredstava iz Fonda za 
2021.g. Istraživanje će se finansirati iz dijela fonda koji je opredijeljen za AEM (5%).

• Tačka 4: Priprema javnog konkursa za raspodjelu sredstava iz Fonda za podsticanje 
pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim 
elektronskim medijima za 2022. godinu

AEM je nakon sastanka sa članovima SAEM-a dostavila predloge Odluke o raspisivanju 
konkutrsa sa metodologijom bodovanja.

Direktorica Sunčica Bakić je predstavila izmjene na dokumentima, naglašavajući da su 
unaprijeđeni na osnovu iskustava prethodne raspodjele. Predložila je da se sa emiterima prije 
konkursa održi sastanak u svrhu pripreme za realizaciju konkursa.

Edin Koljenović je predložio da info sesija sa emiterima bude i za buduće raspodjele praksa.

Dr Branko Bošković je kazao da je i prije prošle raspodjele sredstava bio organizovan 
sastanak sa emiterima, ali da odziv nije bio velik.

Zaključci:

SAEM će tokom februara raspisati konkurs za raspodjelu sredstava iz Fonda za podsticanje 
pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim elektronskim medijima 
za 2022. godinu. Sa emiterima biće organizovana info sesija u cilju što bolje pripreme za sljedeću 
raspodjelu sredstava.

• Tačka 5: Zahtjev AEM za korišćenje sredstava iz rezervi

AEM je dostavila zahtjev za korišćenje sredstava iz rezervi. Naime, direktorica AEM je 
kazala da je u narednom periodu neophodno sprovesti adaptaciju i rekonstrukciju radnog prostora 
AEM i prilagoditi ga namjeni i realnim potrebama. Izvođenjem svih neophodnih radova na 
adaptaciji i rekonstrukciji radnog prostora stvorili bi se značajno unapređeni uslovi, a radni prostor 
modernizovo i prilagodio tehničko tehnološkim potrebama AEM. Nadalje, imajući u vidu da
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Finansijskim planom AEM za 2023. godinu u okviru investicionih aktivnosti nisu planirana sredstva 
za adaptaciju, predlaže da se sredstva za sprovođenje postupka javne nabavke za izradu projekta 
plana adaptacije i rekonstrukcije radnog prostora AEM (u iznosu od 15.000 €) opredijele iz 
sredstava rezerve.

Zaključak:

Jednoglasno se daje saglasnost da AEM iskoristi sredstva iz rezervi u iznosu od 15.000 €.

• Tačka 6: Inicijativa „Nove M" za izmjenu Pravilnika o programskim standardima
„Nova M" d.o.o. je dostavila inicijativu za izmjene Pravilnika o programskim standardima u 

elektronskim medijima.

SAEM je ocijenio da trenutno ne treba raditi na izmjenama podzakonskih akata jer je u 
finalnoj fazi usvajanje zakonskog okvira koji se odnosi na medije, među kojima je i novi Zakon o 
audiovizuelnim medijskim uslugama. Kako se donošenje zakonske regulative očekuje u toku prvog 
polugodišta ove godine AEM će u sklopu implementacije ovih zakona pristupiti izradi novih 
podzakonskih akata. U skladu sa dosadašnjom praksom SAEM će povodom pripremljenih izmjena 
ili dopuna Pravilnika omogućiti svim zainteresovanim subjektima da iznesu primjedbe i predloge.

Zaključak:

SAEM je jednoglasno odlučio da trenutno neće raditi na izmjenama podzakonskih akata jer 
se očekuje usvajanje novog Zakona o audiovizuelnim medijskim uslugama.

• Tačka 7: Lista kategorija registraturske građe AEM

SAEM je na 331. sjednici usvojio Listu kategorija registraturske građe AEM (akt br. 01-1972 
od 28.11.2022. godine). AEM je nakon konsultacija sa Komisijom za davanje saglasnosti Državnog 
arhiva Crne Gore dostavila predlog Odluke o izmjeni liste kategorija registraturske građe AEM.

Zaključci:

Jednoglasno se donosi Odluka o izmjeni liste kategorija registraturske građe AEM.

• Tačka 8: Aktivnosti oko dvadesetgodišnjice AEM

Direktorica Sunčica Bakić je kazala da AEM ove godine slavi dvadeset godina postojanja. 
AEM na jesen planira da organizuje regionalnu konferenciju i niz aktivnosti o čemu će javnost biti 
na vrijeme obaviještena.

• Tačka 9: Ponuda advokatske kancelarije "Vukmirović-Mišić"

SAEM je na 331. sjednici odlučio da se u sudskom postupku povodom tužbe Gorana 
Vukovića angažuje advokatska kancelarija „Vukmirović- Mišić". SAEM je advokatskoj kancelariji 
uputio Zahtjev za dostavljanje ponude i advokatska kancelarija "Vukmirović-Mišić" je 26.12.2022.g. 
dostavila ponudu.

Prof. dr Andrijana Nikolić je kazala da je ponuda visoka i mnogo iznad advokatske tarife. 
Rajko Todorović je kazao da je proziv angažovanja advokatske kancelarije.

Milan Radović je stava da ubuduće treba plaćati advokatske usluge samo po Advokatskoj 
tarifi -  AT.

Edin Koljenović je kazao da je AEM i ranije angažovala advokate za neke sudske procese. 
Smatra da AEM treba da nađe model da ima jednu advokatsku kancelariju koja će pratiti rad AEM i 
bila po potrebi angažovana.
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Dr Branko Bošković je kazao da je u prethodnom angažovanju advokatska kancelarija 
dostavila povoljniju ponudu. Predlaže da AEM dostavi pregled advokatskih troškova prema ponudi 
u odnosu na Advokatsku tarifu, a SAEM će nakon toga odlučiti o ponudi.

Zaključci:

Odlučivanje po ponudi se odlaže za sljedeću sjednicu. Zadužuje se AEM da dostavi pregled 
advokatskih troškova prema ponudi u odnosu na Advokatsku tarifu - AT.

• Tačka 10: Zahtjev Nikole Ivanovića

Na osnovu zaključaka sa 336. sjednice SAEM je ponovo odlučivao po zahtjevu Nikole 
Ivanovića bivšeg v.d. direktora AEM za ostvarivanje prava iz Ugovora o radu. AEM je shodno 
zaključku sa 336. sjednice dostavila mišljenje u vezi zahtjeva.

SAEM je prihvatio predlog prof. dr Andrijane Nikolić da se zahtjev dostavi na mišljenje 
Ministarstvu rada i socijalnog staranja i Ministarstvu finansija. Nadalje, ona smatra da v.d. stanje 
ne prepoznaje zakon.

Zaključci:

Zadužuje se AEM da Zahtjeve za dostavljanje mišljenja u vezi zahtjeva uputi Ministarstvu 
rada i socijalnog staranja i Ministarstvu finansija.

• Tačka 11: Razno

a) Zahtjev NVO "Euromost"

NVO „Euromost" je u tri navrata dostavio zahtjev AEM. Direktorica AEM je kazala da je na 
prvi zahtjev odgovoreno da zahtjev nije u nadležnosti AEM.

SAEM je usvojio predlog Milana Radovića da AEM proslijedi zahtjev sa dokumentacijom 
Osnovnom državnom tužilaštvu.

Zaključci:

Zadužuje se AEM da NVO „Euromost" dostavi odgovor i da zahtjev sa dokumentacijom 
proslijedi Osnovnom državnom tužilaštvu na dalju ocjenu i utvrđivanje da li u dokumentaciji postoji 
osnov za pokretanje postupka.

Sjednica je završena u 11.20 sati.

Zapisnik sastavila 
Ranka Novaković

Predsjednik
medije
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